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Protokół  

z posiedzenia połączonych Komisji Rady Miejskiej w Więcborku: Budżetu i Finansów 

oraz Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego, 

odbytego w dniu 24.09.2019r. 

 

Posiedzenie odbyło się w sali Centrum Aktywności Seniora, w Więcborku. 

 

Spotkanie trwało od. godz. 15:00 – 17:30. 

 

Obecność według załączonej listy obecności. 

 

Radni obecni - 13/13 

 

Spoza składu Komisji w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Pracownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg 

UM w Więcborku       - Dominik Gorgoń 

5. Pełnomocnik Zarządu Gminnej Spółki Wodnej w Więcborku - Adam Zawieja 

 

Posiedzenie Komisji połączonych poprowadził Przewodniczący Komisji Budżetu  

i Finansów p. Władysław Rembelski. 

 

Rozpoczynając posiedzenie Przewodniczący Komisji powitał wszystkich zebranych,  

a następnie przypomniał wcześniej przesłany porządek obrad spotkania który obejmował: 

 

 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu gminy Więcbork na rok 2019. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Więcbork. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Sępoleńskiego. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Sępoleńskiego. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych 

na terenie gminy Więcbork. 

6. Informacja Pełnomocnika Zarządu Gminnej Spółki Wodnej w Więcborku o zadaniach 

realizowanych w roku 2019 

7. Sprawy różne. 

 

Do powyższego wprowadzone zostały następujące zmiany: 

 

 punkt piąty porządku obrad przesunięto do realizacji, jako punkt pierwszy, 
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 jako punkt szósty wprowadzono dodatkowych punkt dotyczący zaopiniowanie 

sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Więcbork za I półrocze 2019r. 

 pozostałe punkty przyjęły numerację dalsza. 

Porządek po zmianach: 

 

a) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych 

na terenie gminy Więcbork. 

b) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu gminy Więcbork na rok 2019. 

c) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Więcbork. 

d) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Sępoleńskiego. 

e) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Sępoleńskiego. 

f) Zaopiniowanie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Więcbork za I półrocze 2019r. 

g) Informacja Pełnomocnika Zarządu Gminnej Spółki Wodnej w Więcborku o zadaniach 

realizowanych w roku 2019 

h) Sprawy różne. 

 

Przewodniczący Komisji zarządził głosowanie nad przedstawionymi zmianami. 

Obecnych 13 radnych 

Porządek obrad po zmianach przyjęto jednogłośnie 

W dalszej części przystąpiono do realizacji tematyk posiedzenia. 

Projekt uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych na terenie gminy 

Więcbork omówił Pracownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg  

p. Dominik Gorgoń. 

 

Do kategorii dróg gminnych zalicza się drogi o znaczeniu lokalnym niezaliczone do innych 

kategorii, będące własnością gminy Więcbork, stanowiące uzupełniającą sieć dróg służących 

miejscowym potrzebom, z wyłączeniem dróg wewnętrznych. Zaliczenie do kategorii dróg 

gminnych następuje w drodze uchwały rady gminy, po zasięgnięciu opinii właściwego 

zarządu powiatu. Zgodnie z art. 7 ust. 3 ustawy z dnia 21 marca 1985r. o drogach publicznych 

ustalenie przebiegu istniejących dróg gminnych następuje w drodze uchwały rady gminy. 

Drogi wykazane w uchwale nie zostały zaliczone do żadnej z trzech pozostałych kategorii 

dróg (krajowych, wojewódzkich, powiatowych). Ponadto w ciągu dróg położonych na terenie 

wsi w wykazie dróg znajdują się przejazdy kolejowe. Zgodnie z pismem PKP Polskie Linie 

Kolejowa S.A., jeśli przedmiotowe drogi nie zostaną zaliczone do kategorii dróg publicznych, 

wówczas przejazdy kolejowe zostaną zamknięte i mieszkańcy nie będą mieli możliwości 

przejazdu. Dnia 24 lipca 2019 r. Uchwała została przedstawiona Zarządowi Powiatu 

Sępoleńskiego. Na podstawie art. 7a ust. 1, 2ustawy z dnia 21 marca 1985 r. o drogach 

publicznych niezłożenie opinii przez Zarząd Powiatu w terminie 21 dni od dnia doręczenia 

uznaje się za akceptację Uchwały co nastąpiło dnia 14 sierpnia 2019 r. Zgodnie z art. 42 

ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym oraz art. 13 pkt. 2 ustawy z dnia 20 

lipca 2000r. o ogłaszaniu aktów normatywnych i niektórych innych aktów prawnych, uchwała 

jako akt prawa miejscowego podlega ogłoszeniu w wojewódzkim dzienniku urzędowym. 
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Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

 

Radny Jan Antczak stwierdził, że nie wyobraża sobie sytuacji, żeby te drogi miały zostać 

zamknięte. Dlatego też stał na stanowisku, że Gmina powinna je przejąć. 

 

Radna Beata Lida pytała, jakie obowiązki w związku spadną na Gminę Więcbork, i jakie są 

zaplanowane w budżecie Gminy Więcbork środki na ten cel. 

 

Burmistrz Więcborka powiedział, że na ten moment nie ma potrzeby zabezpieczania  

w budżecie gminy żadnych środków finansowych w kwestii ustanowienia ww. dróg, jako 

dróg publicznych gminnych. 

 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektu 

uchwały.   

 

Obecnych 13 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośnie pozytywna 

 

 

W kolejnych punktach Skarbnik Gminy Więcbork omówiła projekty uchwał 

finansowych Gminy Więcbork oraz sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy 

Więcbork za I półrocze 2019r. 

 

a) w sprawie zmian budżetu gminy Więcbork na rok 2019, 

 

1. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Ministra Finansów z dnia 11 września 2019 r. nr ST5.4751.7.2019.5g zwiększającego plan 

subwencji (§2920) w rozdz. 75801 o kwotę 62.116,00 zł z przeznaczeniem na dofinansowanie 

wyposażenia szkół podstawowych w pomoce dydaktyczne niezbędne do realizacji podstawy 

programowej z przedmiotów przyrodniczych. W planie finansowym wydatków budżetu 

zmiany ujęte zostały w rozdziale 80101 w §4240. 

2. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Ministra Finansów z dnia 13 września 2019 r. nr ST5.4750.8.2019.g zwiększającego plan 

subwencji (§2920) w rozdz. 75801 o kwotę 308.131,00 zł. W planie finansowym wydatków 

budżetu zmiany ujęte zostały w rozdziale 80195 w §4010 i §4110. 

3. Zmiany w planie dochodów budżetowych dokonano na podstawie pisma Wojewody 

Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.61.2019 z dnia 21 sierpnia 2019r. zwiększającego 

plan dotacji w rozdz. 75814 (§2030) o kwotę 85.315,42 zł i w rozdz. 75814 (§6330) o kwotę 

25.599,77 zł z przeznaczeniem na zwrot gminie części wydatków wykonanych w ramach 

funduszu sołeckiego w 2018 roku. 

4. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.67.2019 z dnia 09 września 2019r. 

zwiększającego plan dotacji (§2060) w rozdz. 85501 o kwotę 485.490,00 zł z przeznaczeniem 

na realizację ustawy o pomocy państwa w wychowaniu dzieci, tj. wypłatę świadczeń 

wychowawczych i koszty związane z realizacją wypłat. W planie finansowym wydatków 

budżetu zmiany ujęte zostały w §3110. 

5. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.70.2019 z dnia 19 września 2019r. 

zwiększającego plan dotacji (§2010) w rozdz. 85503 o kwotę 159,97 zł z przeznaczeniem na 
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realizację zadań związanych z przyznaniem Karty Dużej Rodziny. W planie finansowym 

wydatków budżetu zmiany ujęte zostały w §4210. 

6. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.71.2019 z dnia 18 września 2019r. 

zwiększającego plan dotacji (§2010) w rozdz. 85504 o kwotę 41.190,00 zł z przeznaczeniem 

na realizację wypłat świadczeń w ramach programu „Dobry Start” i koszty związane  

z realizacją wypłat. W planie finansowym wydatków budżetu zmiany ujęte zostały w §3110, 

§4010 i §4110. 

7. W rozdz. 60016 w §6630 wprowadza się plan finansowy w zakresie dochodów 

majątkowych w wysokości 9.000,00 zł z uwagi na planowaną realizację inwestycji pn. 

„Modernizacja drogi dojazdowej do gruntów rolnych w technologii nawierzchni bitumicznej 

o łącznej długości 0,15 km realizowanej w obrębie geodezyjnym Witunia cz. dz. nr 189”. 

Inwestycja ma być współfinansowana z dotacji celowej z samorządu Województwa 

Kujawsko-Pomorskiego. Po stronie wydatków realizację przedmiotowej inwestycji ujęto  

w §6050 w wysokości 27.300,00 zł. 

8. Zwiększa się plan finansowy w rozdziale 70005 w §0470 o kwotę 20.000,00 zł w związku 

z zawartą umową o ustanowienie służebności drogi gminnej dla firmy realizującej inwestycje 

własne w Runowie Kraj. 

9. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 75615§2680 o kwotę 4 193,00 zł  

w wyniku przekazanych środków stanowiących rekompensatę z WFOŚiGW w Toruniu 

utraconych dochodów z tytułu zwolnienia z podatku od nieruchomości, będących własnością 

skarbu państwa, gruntów pokrytych wodami jezior o ciągłym dopływie lub odpływie wód 

powierzchniowych oraz gruntów zajętych pod sztuczne zbiorniki wodne. 

10.Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdziale 75814 §0960 o kwotę 500,00 zł  

w związku z otrzymaniem darowizny od Nadleśnictwa Runowo Kraj. na organizację dożynek 

gminnych w Sypniewie. 

11.Zmniejsza się plan finansowy dochodów i wydatków inwestycyjnych w zadaniu pn.: 

„Infostrada Kujaw i Pomorza 2.0” o kwotę 46.388,00 zł (w zakresie dochodów) i 54.571,00 zł 

(w zakresie wydatków) w związku z planowaną zmianą harmonogramu realizacji  

i finansowania tego zadania. Nie realizowane wydatki w 2019 r. realizowane będą w 2020r. 

12.Zwiększa się plan dochodów w następujących rozdziałach i paragrafach: 

70005§0760 o kwotę 3.500,00 zł (wpływy z tytułu przekształcenia prawa użytkowania 

wieczystego w prawo własności), 

- 75011§2360 o kwotę 3,00 zł i 85502§2360 o kwotę 3.100,00 zł (dochody JST związane  

z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej). 

- 75023§0830 o kwotę 540,00 zł (wpływy za udostępnienie pomieszczenia na bezpłatny punkt 

pomocy prawnej w ramach rządowego systemu bezpłatnego poradnictwa), 

- 75023§0940 o kwotę 19.931,00 zł (zwrot z Budżetu Państwa poniesionych kosztów 

związanych z likwidacją skutków nawałnicy w 2017 r.), 

- 75023§0970 o kwotę 375,00 zł (wpływy z różnych dochodów – wpływ z tytułu rozliczeń  

w z dostawcę terminali płatniczych do urzędu), 

- 75085§0970 o kwotę 1.600,00 zł (wpływy z różnych dochodów – wpływ kwot ściągniętych 

egzekucyjnie od byłego pracownika), 

- 75615§0910 o kwotę 300,00 zł (wpływy z odsetek od nieterminowanych wpłat z tytułu 

podatków lokalnych), 

- 75616§0500 o kwotę 18.000,00 zł (wpływy z podatku od czynności cywilnoprawnych), 

- 75618§0460 o kwotę 1.150,00 zł (wpływy z opłaty eksploatacyjnej), 

- 75618§0690 o kwotę 17,00 zł (wpływy z opłat różnych), 

- 75621§0020 o kwotę 14.100,00 zł (wpływy z podatku dochodowego od osób prawnych), 
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- 80103§0670 o kwotę 10.000,00 zł (wpływy z opłat za korzystanie z wyżywienia  

w placówkach wychowania przedszkolnego), 

- 85202§0970 o kwotę 200,00 zł (dochody JST z tytułu wpływu odpłatności za pobyt w domu 

pomocy społecznej w Kamieniu Kraj.), 

- 90001§0830 o kwotę 600,00 zł (wpływ środków finansowych z tytułu świadczonej dla ZGK 

Sp. z o.o. usługi przesyłu ścieków i wody), 

-90026§0910 o kwotę 1.000,00 zł (wpływy z odsetek od zaległości z tytułu opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi). 

Powodem zmian jest wykonanie w/w dochodów na poziomie umożliwiającym zwiększenie  

o wskazane kwoty dotychczasowego planu finansowego. 

13.Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 60004 §2710 o kwotę 14.000,00 zł  

z przeznaczeniem na dofinansowanie organizacji transportu publicznego na terenie Gminy 

Więcbork w formie pomocy finansowej dla Powiatu Sępoleńskiego. 

14.Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 60014 §6300 o kwotę 20.000,00 zł na 

realizację zadania pn. ” Przebudowa drogi powiatowej nr 1125 C relacji Sypniewo - 

Borzyszkowo na odcinku Lubcza – Borzyszkowo”. Zadanie realizowane jest poprzez dotację 

celową na pomoc finansową dla Powiatu Sępoleńskiego. Zwiększenie pomocy umożliwi 

wykonanie w br. ostatniego etapu przebudowy tej drogi. 

15.Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 60016 w §4210 o kwotę 3.407,19 zł  

z przeznaczeniem na sfinansowanie zakupu materiałów do remontu kanalizacji deszczowych  

w Gm. Więcborku. 

16.Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 71004 w §4300 o kwotę 13.500,00 zł 

z przeznaczeniem na opracowanie projektów decyzji inwestycji celu publicznego i decyzji  

o warunkach zabudowy. 

17.Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 75095 §4210 o kwotę 500,00 zł, 

stanowiącą darowiznę na organizację dożynek gminnych w Sypniewie. 

18.Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w projekcie realizowanym  

z udziałem środków z budżetu UE pn.: „Więcborski Maluszek”. Zmiany dotyczą przesunięć 

pomiędzy paragrafami w rozdziale 85506. Aktualizacja planów zapewni prawidłową 

realizację zadania. 

19.W rozdziale 75085, dziale 801 i 854, oprócz zmian opisanych w pkt. 1, 2, 18 uzasadnienia, 

dokonano zmian w planach finansowych placówek oświatowych w związku z bieżącym ich 

funkcjonowaniem. 

20.Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale 85219 pomiędzy §4260, 

a §3030, §4440 i §4700 na łączną kwotę 3.590,00 zł celem zabezpieczenia środków na 

szkolenia dla pracowników i na odpisy na ZFŚS oraz na zabezpieczenie osób wykonujących 

prace społecznie użyteczne w odzież i obuwie robocze. 

21.Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków inwestycyjnym w rozdziale 90001  

w następujących zadaniach realizowanych w udziałem środków z budżetu UE: 

- w zadaniu pn.: „Uporządkowanie gospodarki wodno - ściekowej na terenie Gminy 

Więcbork (aglomeracja Więcbork)” zwiększa się plan finansowy o kwotę 160.500,00 zł  

z przeznaczeniem na wykonanie dodatkowych przyłączy tłocznych i dodatkowych przyłączy 

grawitacyjnych oraz wydłużenie przyłączy tłocznych, 

- w zadaniu pn.: „Uporządkowanie gospodarki wodno - ściekowej na terenie Gminy 

Więcbork (aglomeracja Więcbork) – Runowo Krajeńskie” zmniejsza się plan o 22.000,00 zł 

w związku z wstępnym rozliczeniem finansowym tego zadania. 

22. Wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne pn.: „Budowa i instalacja punktu monitoringu 

wraz z infrastrukturą na promenadzie w Więcborku” o wartości 16.000,00 zł. 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 
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Przewodnicząca RM odniosła się do pkt. 2 zmian pytając, czy wskazane środki w ramach 

subwencji oświatowej przekazane zostały na podwyżki dla nauczycieli, a jeżeli tak, to czy 

środki te pokryją całość, czy Gmina będzie musiała jeszcze dokładać coś ze swojego budżetu? 

 

Skarbnik Gminy Więcbork potwierdziła, że środki przeznaczone są na podwyżki i wg 

wstępnych informacji uzyskanych z Biura Obsługi wynika, że będzie to kwota wystarczająca 

na pokrycie zwyżki wynagrodzeń. 

 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektu 

uchwały.  

 

Obecnych 13 radnych 

 

Opinia Komisji jednomyślnie pozytywna 

 

 

b) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork, 

 

Zmiany w WPF dotyczą głównie danych za rok 2019 oraz 2020 i wynikają  

z dotychczasowych zmian w budżecie Gminy Więcbork. Ponadto, w załączniku 

przedsięwzięć dokonano następujących zmian: 

1. wprowadza się nowe przedsięwzięcie do realizacji pn.: „Przebudowa drogi publicznej 

kategorii gminnej nr 020735C, tj. Wojska Polskiego w Więcborku, na odcinku o dł. 0,772 

km zlokalizowanym pomiędzy km 0+542,00, a 1+314,00 jej przebiegu wraz z 

przebudową wlotów podporządkowanych dróg wewnętrznych”. Realizacja zadania 

nastąpi na przełomie lat 2019/2020, stąd ustalony zostaje limit wydatków 

odpowiednio1.000.000,00 zł i 1.017.000,00 zł. wskazane kwoty stanowią wkład własny 

Gminy Więcbork w realizację tego zadania. Dodatkowo to zadanie będzie realizowane 

przy wsparciu środków z Funduszu Dróg Samorządowych. Środki zostaną przyjęte do 

budżetu po podpisaniu umowy na dofinansowanie, 

2. w zadaniach „Więcborski Maluszek”, i „Infostrada Kujaw i Pomorza 2.0”, zaktualizowane 

zostały limity wydatków do kwot wynikających z dokonanych zmian w budżecie Gminy 

Więcbork. 

Wprowadzenie powyższych zadań do realizacji wymusiło potrzebę korekty danych w altach 

2019-2020 w zakresie dochodów i wydatków majątkowych na programy i projekty lub 

zadania finansowane z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt. 2 i 3 ustawy  

o finansach publicznych. 

 

Uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący Komisji zarządził głosowanie nad opinią w sprawie projektu uchwały. 

 

Obecnych 13 radnych 

 

Opinia Komisji jednomyślnie pozytywna 

 

 

c) w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Sępoleńskiego /kwota: 75.000,00 

zł/, 
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Pomoc finansowa w wysokości 75.000,00 zł ma stanowić dofinansowanie do wykonania 

zadania pn.: „Przebudowa drogi powiatowej nr 1125 relacji Sypniewo-Borzyszkowo na 

odcinku Lubcza – Borzyszkowo”. Pomoc udzielona zostanie w roku 2019, a realizacja 

zadania ma poprawić bezpieczeństwo i przejezdność na ww. drodze. Pomoc finansowa 

umożliwi wykonanie ostatniego etapu tego zadania. 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

Radny Andrzej Wenda zapytał, kiedy nastąpi realizacja przedmiotowej inwestycji. 

W IV kwartale br. – odpowiedziała Skarbnik Gminy Więcbork. 

Przewodniczący Komisji piastujący również funkcję Skarbnika Powiatu Sępoleńskiego 

przekazała,  że Gmina Więcbork zwiększa swój udział w zadaniu o kwotę 20.000,00 zł  

i o taką samą kwotę zwiększa swój wkład Starostwo Powiatowe w Sępólnie Krajeńskim. 

Uchwała o tej treści zostanie podjęta przez Radę Powiatu w najbliższy piątek.  

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania projektu 

uchwały. 

Obecnych 13 radnych 

Opinia Komisji jednomyślnie pozytywna 

 

 

d) w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Sępoleńskiego /kwota:14.000,00 

zł/. 

 

Przedmiotowa pomoc finansowa w kwocie 14.000,00 zł ma być na dofinansowanie 

organizacji transportu publicznego na terenie gminy Więcbork. Połączenia zapewnią głownie 

dojazd w godzinach porannych i popołudniowych do większości miejscowości, tak aby 

młodzież szkół średnich mogła swobodnie dojechać i wrócić ze szkoły. Z transportu 

skorzystają również mieszkańcy, chcący załatwić  swoje sprawy, a nie posiadający własnego 

środka transportu. Powyższe stanowi realizację ustawy z dnia 16 maja 2019r. o Funduszu 

rozwoju przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej i uchwały Rady 

Powiatu. 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

 

Radny Jacek Kabattek wskazał, że temat jest znany, a problem dotyczy dowozu uczniów do 

szkół. Tego dowozu nie mają uczniowie szkół średnich z terenu Nowego Dworu i pojawia się 

pytanie, co zrobić. Autobusem szkolnym, który dowozi uczniów do szkół gminnych nie jest 

to możliwe, ale być może są inne możliwości, żeby taki transport im zapewnić, skoro Gmina 

Więcbork przekazuje ze swojego budżetu na połączenia autobusowe. 

 

Radna Beata Kopta nawiązując do tematyki poruszonej przez przedmówcę prosiła, by 

Burmistrz odniósł się do kwestii dowozu uczniów z terenu Wituni. 
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Burmistrz Więcborka odnosząc się do powyższych spraw mówił, że świadomość problemu 

z dowozem młodzieży m.in. z terenu Borzyszkowa i Czarmunia była, gdyż wcześniej 

sygnalizowali to rodzice uczniów z tego terenu gminy. Te uwagi przekazane zostały 

Staroście, gdyż w jego gestii leży oświata na poziomie ponadpodstawowym, a chodzi tu  

o uczniów szkół średnich. Kiedy były podawane sugestie dotyczące sieci dowozu, czy 

komunikacji publicznej, która ma miedzy innymi służyć młodzieży i ułatwić im dojazd do 

szkół średnich, zaproponował Nowy Dwór, jako jeden z kierunków. Niestety przedstawiciele 

PKS opiniujący przedstawione propozycji stawiali sprawę jasno, mówiąc, że Nowy Dwór się 

nie obroni, jeżeli chodzi o ilość osób dojeżdżających. Podobna sytuacja była w przypadku 

Dorotowa, gdzie wiele autobusów jedzie w kierunku Sypniewa, czy Sępólna i kilka z nich 

mogłoby ująć w trasie przejazdu Dorotowo. Ta propozycja również została odrzucona. Ma też 

informację z terenu Jastrzębca, Karolewa, Ostrówka. Na kolejnym spotkaniu w kwestii 

komunikacji publicznej zasugerowano wprowadzenie zmiany dotyczącej godziny odjazdu 

kursów z Więcborka do Runowa, później Borzyszkowa / przesunięcie o ok. 1 godz./ i ta 

uwaga wydaje się możliwa do uwzględnienia. Co do uruchomienia nowych kursów i linii 

przewozowych na dzień dzisiejszy podjęto decyzję, iż podpisana umowa, która podpisana 

została również z Wojewodą Kujawsko-Pomorskim oraz PKS Chojnice obowiązywała będzie 

do końca br. Z kolei od stycznia 2020r., kiedy zawierana będzie kolejna umowa, dążyć się 

będzie do wprowadzenia nowych połączeń. Ponieważ w tym przypadku mowa nie tylko  

o uczniach szkół średnich, ale o mieszkańcach gminy Więcbork sprawa ta jest dla Gminy 

ważna i dlatego też rozmawiał z Dyrektor BOOS, która ma zasięgnąć informacji, czy jest 

możliwe zainteresowanie uruchomieniem kursów na ww. trasach np. przewoźnika 

prywatnego, który mógłby busem świadczyć usługę. Jeżeli taka  możliwość będzie, to nie 

czekając do stycznia, do nowej umowy jeżeli chodzi o transport publiczny, taki transport 

Gmina będzie chciała zorganizować. Osobiście ubolewa, że gminny autobus szkolny od 

strony formalnej nie ma prawa zabierania uczniów innych niż te z gminnych placówek 

oświatowych.   

 

Zaopiniowanie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Więcbork za I półrocze 2019r. 

 

Skarbnik Gminy Więcbork omówiła najważniejsze z wskaźników dotyczących wykonania 

budżetu Gminy Więcbork w przedmiotowym okresie. 

Budżet gminy wg Uchwały Rady Miejskiej w Więcborku nr III/22/2018 z dnia 19 grudnia 

2018r. na dzień 01.01.2019 r. po stronie dochodów wynosił: 58.316.903,00 zł., a po stronie 

wydatków: 62.836.903,00 zł. Natomiast po zmianach na dzień 30.06.2019 r. – dochody 

wyniosły: 61.392.847,91 zł., wydatki zaś wyniosły: 65.912.847,91 zł. Zaplanowany deficyt 

budżetu na dzień 01.01.2019 r. wynosił: 4.520.000,00 zł. W analizowanym okresie nie 

zmienił się. Aktualnie źródłem sfinansowania planowanego deficytu są przychody 

pochodzące z nadwyżki budżetowej z lat ubiegłych w wysokości 3.724.300,00 zł oraz 

pożyczki zaciągnięte z WFOŚiGW w Toruniu w kwocie 795.700,00 zł. 

 

Plan dochodów w I półroczu 2019 r. zwiększył się o kwotę 3.075.944,91 zł 

Plan wydatków w I półroczu 2019 r. zwiększył się o kwotę 3.075.944,91 zł, 

Dochody majątkowe wykonano w wysokości 1.288.529,27 zł. Plan finansowy został 

zrealizowany w 20,71%. 

Dochody bieżące wykonano w wysokości 30.973.195,77 zł. 
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Wykonane wydatki majątkowe stanowią 6,29% wydatków wykonanych ogółem i 13,14% 

założonego planu na wydatki inwestycyjne. Niski % wykonania planu w zakresie wydatków 

majątkowych wynika z faktu, iż w trakcie realizacji są dwa zadania polegające na budowie 

kanalizacji sanitarnej w Więcborku i w Runowie Kraj. Łączna wartość obu zadań to 

6.482.046,00 zł. Na dzień 30.06.2019 r. wydatkowana została kwota stanowiąca około 9% 

planu. Realizacja pozostałych inwestycji trwa bądź rozpocznie się w II półroczu br. Natomiast 

zrealizowane wydatki bieżące uzależnione są od pozyskanych dochodów bieżących (plan 

wydatków bieżących zrealizowano w 47,60%). Wykonanie planu dochodów bieżących 

przekracza 56% co wpłynęło pozytywnie na realizację założonych zadań w I półroczu br. 

Zrealizowane wydatki na zadania zlecone nie przekraczają kwoty otrzymanych dotacji na te 

zadania. Ich wykonanie następowało zgodnie z założonym planem. 

 

Skutki obniżenia stawki podatku od nieruchomości przez Radę Miejska w I półroczu 

2019r. wyniosły 615.666,00 zł. 

Skutki obniżenia stawki podatku rolnego i leśnego przez Radę Miejska w I półroczu 2019r. 

nie wystąpiły. 

Skutki z tytułu obniżenia stawki podatku od środków transportowych przez Radę 

Miejską w I półroczu 2019 r. wyniosły 40.238,57 zł. 

 

Dane odnośnie ilości i rodzaju zastosowanych ulg ustawowych, umorzeń podatku, odroczeń 

terminów płatności oraz zastosowania pomocy w rozłożenia płatności na raty: 

1. Umorzenia zaległości podatkowych osobom fizycznym w I półroczu 2019 r. - łącznie 

złożonych zostało 13 wniosków. Pozytywnie rozpatrzono 4 wnioski na łączną kwotę  

5.029,00 zł: 

a) 10 wniosków dotyczyło umorzenia zaległości podatku rolnego – pozytywnie rozpatrzono 4 

wnioski (kwota umorzenia 5.029,00 zł). Negatywnie rozpatrzono również 4 wnioski, 

natomiast bez rozpatrzenia pozostały 2 wnioski, 

b) 2 wnioski dotyczyły umorzenia zaległości podatku od nieruchomości. – pozytywnie nie 

został rozpatrzony żaden wniosek. Negatywnie natomiast rozpatrzono 1 wniosek i bez 

rozpatrzenia pozostawiono również 1 wniosek. 

c) 1 wniosek dotyczył umorzenia zaległości podatku leśnego – wniosek ten został rozpatrzony 

negatywnie. 

d) W analizowanym okresie nie wpłynęły wnioski dotyczące umorzenia zaległości podatku 

od środków transportowych. 

Umorzono odsetki na łączną kwotę 4.388,00 zł. 

2. Umorzenia zaległości podatkowych osobom prawnym w I półroczu 2019 r. – łącznie 

złożonych zostało 5 wniosków. Pozytywnie rozpatrzono 3 wnioski na łączną kwotę  

15.392,88 zł: 

a) 5 wniosków dotyczyło umorzenia zaległości podatku od nieruchomości – pozytywnie 

rozpatrzono 3 wnioski (kwota umorzenia 15.392,88 zł). Negatywnie zostały rozpatrzone 2 

wnioski. 

Umorzono odsetki na łączną kwotę 957,00 zł. 

3. Odroczenia i rozłożenie na raty zobowiązań podatkowych osobom fizycznym 

w I półroczu 2019 r.: 

- 8 wnioski rozpatrzono pozytywnie, 

- 1 wniosek pozostawiono bez rozpatrzenia, 

a) w podatku rolnym: 

- pozytywnie rozpatrzono 3 wniosek na wartość 4.392,68 zł, 

- pozostawiono bez rozpatrzenia 1 wniosek, 

b) w podatku od nieruchomości: 
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- pozytywnie rozpatrzono 4 wnioski na wartość 39.532,95 zł, 

c) w podatku leśnym: brak wniosków, 

- pozytywnie rozpatrzono 1 wniosek na wartość 476,00 zł, 

d) w podatku transportowym: brak wniosków. 

4. Odroczenia i rozłożenie na raty zobowiązań podatkowych osobom prawnym w I półroczu 

2019 r. – 

wpłynął 1 wniosek, który został rozpatrzony pozytywnie na kwotę 79.558,00 zł i dotyczył 

podatku od nieruchomości. 

Dane dotyczące odroczeń i rozłożenia na raty podatku osobom fizycznym nie pokrywają się 

z danymi wykazanymi w sprawozdaniu RB-27S za I półrocze 2019 r. Powyżej ujęte zostały 

wszystkie wnioski, które zostały rozpatrzone w I półroczu br. Natomiast w sprawozdaniu 

uwzględniono jedynie te ulgi, których realizacja (płatność) przebiegać będzie po wskazanym 

w dokumencie okresie sprawozdawczym tj. po I półroczu 2019 r. (bez względu na datę 

udzielenia ulgi). 

W celu ściągnięcia zaległości prowadzone jest postępowanie egzekucyjne. Na zaległości 

systematycznie wysyłane są upomnienia, a także wystawiane są tytuły wykonawcze. 

Realizacja tytułów przez poborcę skarbowego i komornika przebiega powoli. 

 

Stan wykonania inwestycji w I półroczu 2019 r. przedstawia się następująco: 

1. Budowa sieci wodociągowej Śmiłowo 37 (dokumentacja techniczna) – zadanie przed 

realizacją; zlecono opracowanie mapy sytuacyjno-wysokościowej, 

2. Budowa chodnika przy drodze powiatowej w Zakrzewku i Borzyszkowie – zadanie ma 

być realizowane w formie pomocy finansowej dla Powiatu Sępoleńskiego; zadanie jest przed 

realizacją, 

3. Przebudowa drogi powiatowej nr 1125 C relacji Sypniewo - Borzyszkowo na odcinku 

Lubcza - Borzyszkowo - zadanie ma być realizowane w formie pomocy finansowej dla 

Powiatu Sępoleńskiego; zadanie jest przed realizacją, 

4. Modernizacja chodnika we wsi Sypniewo – zadanie w trakcie realizacji zadań 

budowlanych, 

5. Budowa drogi wraz z odwodnieniem we wsi Runowo Kr. – zadanie w trakcie realizacji; 

zlecono wykonanie dokumentacji technicznej; w zakresie robót budowlanych zadanie przed 

realizacją, 

6. Przebudowa części drogi gminnej nr 020217C na odcinku Zabartowo - Puszcza 

(odcinek 1 km w technologii masy bitumicznej) – w dniu 27.06.2019 r. ogłoszony został 

przetarg nieograniczony na wykonanie zadania, 

7. Przebudowa części ul. Wojska Polskiego w Więcborku wraz z odwodnieniem – zadanie 

przed realizacją, 

8. Przebudowa drogi gminnej w Pęperzynie II – zadanie przed realizacją, 

9. Przebudowa ul. Leśnej w Sypniewie – zadanie przed realizacją, 

10. Przebudowa ul. Runowskiej w Wituni wraz z odwodnieniem – zadanie przed 

ogłoszeniem przetargu na wyłonienie wykonawcy, 

11. Przebudowa drogi gminnej nr 020218C relacji droga nr 241 - Pęperzyn oraz 

skrzyżowania z drogami publicznymi kategorii powiatowej – zadanie zrealizowane, 

12. Modernizacja dachu na budynku wielorodzinnym ul. Wyzwolenia 7 w Więcborku – 

zadanie przed realizacją, 

13. Utwardzenie terenu przy budynku wielorodzinnym ul. Gdańska 1/600-lecia 2 w 

Więcborku – zadanie zrealizowane, 

14. Utwardzenie terenu przy budynku wielorodzinnym ul. Gdańska 8 w Więcborku – 

zadanie w trakcie realizacji, 

15. Wykup gruntów – zadanie w trakcie realizacji, 
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16. Przebudowa oraz zmiana sposobu użytkowania budynku niemieszkalnego, służącego 

jako magazyn na Centrum Aktywności Lokalnej w Więcborku – na br. zaplanowane jest 

wykonanie audytu energetycznego i studiu wykonalności; zadanie wykonano, 

17. Infostrada Kujaw i Pomorza 2.0. – w zakresie wydatków majątkowych zadanie przed 

realizacją i realizowane w partnerstwie z Urzędem Marszałkowskim w Toruniu, 

18. Zakup motopompy dla OSP Zakrzewek – zadanie zrealizowane, 

19. Zakup samochodu pożarniczego dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Więcborku – 

zadanie przed realizacją, 

20. Budowa boiska wielofunkcyjnego przy Szkole Podstawowej w Sypniewie – na br. 

zaplanowane jest wykonanie dokumentacji technicznej; wykonanie dokumentacji jest już 

zlecone, 

21. Przebudowa i rozbudowa sali gimnastycznej przy Szkole Podstawowej nr 1  

w Więcborku –na br. zaplanowane jest wykonanie ekspertyzy ornitologicznej i zadanie jest 

w trakcie realizacji, 

22. Modernizacja placu zabaw przy Szkole Podstawowej nr 2 w Więcborku – zadanie 

przed realizacją, 

23. Modernizacja pomieszczeń łazienkowych w Szkole Podstawowej nr 2 w Więcborku – 

zadanie przed realizacją, 

24. Zakup wyposażenia do urządzenia interaktywnej sali doświadczalnej światła do 

pomieszczeń wychowania przedszkolnego w SP nr 2 w Więcborku – zadanie przed 

realizacją, 

25. Zakup zestawu do integracji sensorycznej i sprzętu multimedialnego do pomieszczeń 

wychowania przedszkolnego w SP nr 2 w Więcborku – zadanie przed realizacją, 

26. Zakup wyposażenia do urządzenia interaktywnej sali doświadczalnej światła i 

zestawu do integracji sensorycznej w Przedszkolu Gminnym w Więcborku – zadanie 

przed realizacją, 

27. Zakup komputerów przenośnych z rysikami w ilości 24 szt. i mobilnej szafki do 

przechowywania i ładowania urządzeń przenośnych – zadanie zrealizowane, 

28. Budowa placu zabaw przy Klubie Dziecięcym w Więcborku w ramach projektu 

"Więcborski Maluszek" – zadanie przed realizacją, 

29. Uporządkowanie gospodarki wodno - ściekowej na terenie Gminy Więcbork 

(aglomeracja Więcbork) – zadanie w trakcie realizacji, 

30. Uporządkowanie gospodarki wodno - ściekowej na terenie Gminy Więcbork 

(aglomeracja Więcbork) - Runowo Krajeńskie – zadanie w trakcie realizacji, 

31. Budowa oświetlenia ulicznego na terenie Gminy Więcbork – zadanie zrealizowane, 

32. Dofinansowanie do budowy studni wierconych – w I półroczu br. wpłynął 1 wniosek 

o dofinansowanie, który jest w trakcie weryfikacji, 

33. Dofinansowanie wykonania przydomowych oczyszczalni ścieków – wypłata dotacji 

następuje na bieżąco w oparciu o złożone i pozytywnie rozpatrzone wnioski, w I półroczu br. 

sfinalizowano  6 wniosków, 

34. Przebudowa budynku WDK w Sypniewie wraz z budową infrastruktury 

towarzyszącej – na br. zaplanowane jest wykonanie audytu energetycznego i studiu 

wykonalności; zadanie wykonano, 

35. Budowa infrastruktury rekreacyjno-turystycznej na terenie Gminy Więcbork - na br. 

zaplanowane jest wykonanie kosztorysów i zadanie jest w trakcie realizacji, 

36. Budowa mola przy promenadzie na Jeziorze Więcborskim wraz z infrastrukturą 

towarzyszącą – zadanie w trakcie realizacji. 

 

Należności na dzień wskazany powyżej ogółem wynosiły: 19.493.184,13 zł, w tym 

wymagalne: 
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5.213.719,42 zł. Na powyższe kwoty składają się należności następujących jednostek: 

 

Należności wymagalne w Miejsko – Gminnego Ośrodku Pomocy Społecznej w Więcborku 

dotyczą funduszu alimentacyjnego i ich windykacja powierzona została komornikowi 

sądowemu.  

Należności wymagalne nie występują w MGOK w Więcborku, M-G Bibliotece w Więcborku 

i ŚDS w Więcborku. Natomiast należności wymagalne w BOOS w Więcborku to kwota 

zaległych płatności z tytułu odpłatności za pobyt w placówkach wychowania przedszkolnego 

i klubie dziecięcym (4.197,39 zł), należności z tytułu dostaw usług (1.706,20 zł), należności 

od byłego pracownika/zleceniobiorcy (687,03 zł). 

 

Zobowiązania według tytułów dłużnych na dzień wskazany powyżej ogółem wynosiły: 

1 Zobowiązania na dzień 30.06.2019 r. wynosiły ogółem 15.188.842,15 zł., co stanowi 

24,74% w stosunku do planowanych dochodów. 

Wpływy należne budżetowi państwa w I półroczu 2019 r. realizowano następująco: 

- w rozdziale 75011 wykonano 62,00 zł. Są to dochody z tytułu opłacenie wniosków za 

udostępnienie danych osobowych i odprowadzono do budżetu państwa 58,90 zł; plan na 

realizację tej pozycji dochodów nie został określony, 

- w rozdziale 85203 na plan 6.000,00 zł wykonano i odprowadzono do budżetu państwa 

6.205,37 zł, co stanowi 103,42%, 

- w rozdziale 85228 na plan 6.000,00 zł wykonano i odprowadzono do budżetu państwa 

3.393,20 zł, co stanowi 56,55%, 

- w rozdziale 85502 na plan 58.000,00 zł wykonano 108.409,96 zł, co stanowi 186,91% (w 

tym, odprowadzono do budżetu kwotę 79.014,69 zł). 

- w rozdziale 85503 wykonano 46,81 zł. i odprowadzono do budżetu państwa 44,47 zł. Są to 

dochody za wydanie duplikatów kart Dużej Rodziny i karty elektronicznej; plan na realizację 

tej pozycji dochodów nie został określony, 

Podsumowując, na łączny plan w zakresie dochodów z tytułu realizacji zadań zleconych z 

zakresu administracji rządowej wynoszący 70.000,00 zł wykonano 118.117,34 zł, w tym 

odprowadzono do budżetu państwa łączną kwotę 88.656,63 zł. 

Realizację dochodów budżetu państwa ocenia się jako zadowalającą.5.188.842,15 zł. Na 

powyższą kwotę składają się zobowiązania następujących jednostek: 

 

Wieloletnia Prognoza Finansowa (WPF) uchwalona została Uchwałą nr III/23/2018 Rady 

Miejskiej w Więcborku z dnia 19 grudnia 2018 r. Dokument swym okresem obejmuje lata 

2019-2027. 

W analizowanym okresie dokonano zmian w WPF na podstawie: 

1. uchwały nr VII/40/2019 Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 27.03.2019 r., 

2. uchwały nr IX/56/2019 Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 29.05.2019 r., 

3. uchwały nr X/67/2019 Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 26.06.2019 r. 

 

Uchwałą z dnia 27.03.2019 r. zmianie uległ plan dochodów i wydatków w 2019 roku  

z powodu zmian budżecie Gminy. Dochody bieżące na 2019 r. wzrosły o kwotę 311.889,60 zł 

(głównie dotacje z Budżetu Państwa i dotacje z budżetu UE). Dochody majątkowe wzrosły  

o kwotę 806.900,00 zł. Wzrost dochodów wynika głównie z wzrostu poziomu dochodów 

uzyskanych za sprzedaż majątku i z wpływu dotacji z budżetu UE. Wzrost dochodów 

pociągnął za sobą wzrost wydatków. Wydatki bieżące zwiększyły się o kwotę 315.489,60 zł 

(głównie przyjęcie do realizacji projektu oświatowego z dofinansowaniem z budżetu UE),  

a wydatki majątkowe wzrosły o kwotę 803.300,00 zł (m. in. wprowadzana została do 

realizacji inwestycja drogowa i zwiększony został plan finansowy na budowę mola) 
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Uchwałą z dnia 29.05.2019 roku zmianie uległ plan dochodów i wydatków w 2019r.  

z powodu zmian w budżecie Gminy. Dochody bieżące wzrosły o kwotę 1.699.467,87 zł. 

(główne dotacje z budżetu państwa, dotacje z budżetu UE, podatki lokalne, środki  

z WFOŚiGW w Toruniu), dochody majątkowe nie uległy zmianie. Wydatki bieżące wzrosły  

o kwotę 2.078.267,87 zł. natomiast wydatki majątkowe zmniejszyły się o kwotę 378.800,00 

zł. Zmniejszenie wydatków majątkowych nie wynika z faktu rezygnacji z realizacji 

zaplanowanych inwestycji, tylko z konieczności przeklasyfikowania części wydatków 

inwestycyjnych w wydatki majątkowe ze względu na ich zakres. 

 

Uchwałą z dnia 26.06.2019 roku zmianie uległ plan dochodów i wydatków w 2019 roku  

z powodu zmian w budżecie Gminy. Dochody bieżące wzrosły o kwotę 131.982,16 zł. (m. in. 

dotacje z Budżetu Państwa, podatki i opłaty lokalne, darowizny), dochody majątkowe 

zmniejszyły się o kwotę 103.366,00 zł. (korekta wynika z rozstrzygnięcia przetargów  

i uzyskania niższych kosztów wykonania zadań dofinansowanych z budżetu UE). Wydatki 

bieżące zmalały o kwotę 65.017,84 zł natomiast wydatki majątkowe wzrosły o kwotę 

93.634,00 zł (m. in. dotacja dla OSP Więcbork na zakup samochodu pożarniczego; korekta  

in minus zadań dofinansowanych z budżetu UE z przyczyn opisanych powyżej). Ponadto, 

ujęto w planie przychodów nadwyżkę budżetową z 2018 r. w łącznej kwocie 2.120.740,21 zł 

jako źródło finansowania w części deficytu budżetowego br. (1.414.236,41 zł) i rozchodów  

w 2020 r. (706.503,80 zł). Przyjęta nadwyżka umożliwiła rezygnację z planowanego do 

zaciągnięcia kredytu na sfinansowanie deficytu w kwocie 1.189.002,41 zł oraz zmniejszeniu 

uległa kwota pożyczki z WFOŚiGW w Toruniu, która możliwa jest do zaciągnięcia na 

dofinansowanie budowy kanalizacji sanitarnych w Więcborku i w Runowie Kraj. Powyższe 

zmiany w finansowaniu 2019 r. spowodowały konieczność określenia nowych wartości 

przychodów, rozchodów oraz kwoty długu, tak aby spełnić przyjętą zasadę określoną w § 5 

w/w uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji otwierając dyskusję mówił, że analizując przekazane przez organ 

wykonawczy materiały dotyczące wykonania budżetu w I półroczu br. i kojarząc zdarzenia, 

które występowały w przeszłości musi zasygnalizować pewną sprawę, choć być może nie jest 

ona bezpośrednio związaną z omawianym punktem. Sprawa dotyczy ściśle innego  

z analizowanych przez niego dokumentów, który również został przesłany radnym,  

a mianowicie informacji o stanie przygotowania szkół do roku szkolnego 2019/2020.  

W informacji znajduje się między innymi średnia ilość uczniów przypadająca na oddział 

klasowy w danej placówce. Nie daje ona jednak pełnego obrazu, gdyż jest to wartość średnia, 

a jest ona niska. Jako taka, jest ona korzystna dla  celów dydaktycznych, ale niekorzystna  

z uwagi na generowane koszty. Nie bierze tu pod uwagę małych szkół np. SP w Jastrzębcu, 

czy SP w Zakrzewku, gdyż tam jest po jednym oddziale klasowym z danego rocznika i nie ma 

innej możliwości podziału. W tym kontekście przywołał wystąpienie grupy nauczycieli 

podczas posiedzenia połączonych Komisji oraz wystąpienia grupy rodziców przy okazji 

otwarcia mola w Więcborku, które dotyczyło prawdopodobnie zbyt dużej ilości uczniów  

w oddziałach. Z uwagi na fakt zbliżającego się okresu planowania budżetu na rok kolejny 

należy te sprawy przeanalizować. Gmina Więcbork do zadań z zakresu oświaty i edukacyjnej 

opieki wychowawczej, poza środkami z subwencji oświatowej, dokłada ogromną kwotę tj. 

6.240.033,00 zł. Natomiast biorąc pod uwagę środki Subwencjonowane niesubwencjonowane 

i odejmując od tego inwestycje, do subwencji Gmina dokłada ok. 5.000.000,00 zł. Wobec 

powyższego niezrozumiałym jest dla niego ww. wystąpienie grupy nauczycieli, która 

zarzucała radnym, że ci nie widzą potrzeb oświaty. Przedstawione dane jasno przeczą temu 

stanowisku. Radny zauważył też, że z przedstawionych materiałów wynika, że do prognozy 
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brakuje około 400.000,00 zł., pytał więc, czy w związku z tym są jakieś zagrożenia, że ta 

prognoza zostanie nie wykonana. 

 

Skarbnik Gminy Więcbork powiedział że w przypadku środków z udziału w podatku 

dochodowym sytuacja dotycząca niedoszacowania na I półrocze powtarza się co roku. Przez 

co najmniej trzy lata powtarza się sytuacja, że w ujęciu rocznym wykonanie jest wyższe od 

planu. Są to dochody, które Gmina uzyskuje bezpośrednio z Ministerstwa Finansów i nie ma 

na to wpływu. Natomiast monitorując wpływające z tego tytułu kwoty na chwilę obecną nie 

ma zagrożenia. Jeżeli taka tendencja miałaby się utrzymać tj. niewykonania na poziomie 

400.000,00 zł, to z oszczędności, jakie pojawią się przy realizacji zadań inwestycyjnych, czy 

zadań bieżących, korekta tej wartości nie powinna stanowić większego problemu.   

 

Radny Andrzej Wenda wskazał, że zaplanowanych zadań inwestycyjnych jest 36, 

zrealizowanych w I półroczu 7. Do końca roku pozostały praktycznie dwa miesiące, gdyż  

w grudniu praktycznie następuje jedynie rozliczenie rachunków. Pytanie, czy uda się 

całkowicie zrealizować plan inwestycji. 

 

Skarbnik Gminy Więcbork przypomniała, że wykonanie inwestycji w przedłożonym 

radnym dokumencie  ujawnia stan na koniec czerwca 2019r. Gdyby oceniać poziom 

wykonania inwestycji na dzień posiedzenia Komisji, byłby on zupełnie inny tj. znacznie 

wyższy. Szczególnie zważywszy na to, że połowa budżetu inwestycyjnego, to budowa 

kanalizacji sanitarnych. 

 

Przewodnicząca RM proponowała, by na kolejnym posiedzeniu Komisji zrealizować jako 

punkt analizę dotycząca przebiegu inwestycji prowadzonych przez Gminę Więcbork.  

 

Przewodniczący Komisji przyjął sugestię, deklarując wpisanie punktu w porządek obrad 

kolejnego posiedzenia Komisji. 

 

Radna Beata Lida zapytała, gdzie trafiły zakupione w ramach Projektu komputery oraz kto 

jest odpowiedzialny za wysianie trawy po realizacji inwestycji w Pęperzynie tzn. czy należy 

to do wykonawcy zadania, czy do Gminy Więcbork. 

 

Skarbnik Gminy Więcbork podała, że jeżeli chodzi o Projekt „Podnoszenie kompetencji 

cyfrowych” w  ramach którego został sfinansowany zakup 24 laptopów, TT nie został on 

jeszcze zakończono. Po jego zakończeniu laptopy mają trafić do szkół gminnych, ale nie jest 

jej znany klucz podziału tego sprzętu. 

 

Burmistrz Więcborka odniósł się do drugiej części pytania radnej Lidy mówiąc, że trawa 

zostanie wysiana przez wykonawcę inwestycji. 

 

Radna Beata Kopta chciała wiedzieć, czy w ww. Projekcie brały udział wszystkie szkoły,  

a jeżeli nie to, czy komputery trafią tylko do tych, w których Projekt był realizowany. 

 

Skarbnik Gminy Więcbork wyjaśniła, że w ramach Projektu koniecznym było wyłonienie 

instruktorów, którzy te szkolenia będą prowadzić. W dużej mierze instruktorami tego Projektu 

instruktorami zostali nauczyciele szkół. Nie wszyscy przeszli pozytywną ocenę, a sam Projekt 

nie był generalnie skierowany do szkół i ofertę tegoż instruktarzu mógł złożyć każdy, kto miał 

odpowiednie kwalifikacje. Co zaś do kluczu podziału tego sprzętu po zakończeniu Projektu, 

zasięgnie informacji i w dniu kolejnym udzieli stosownej odpowiedzi. 



15 
 

Burmistrz Więcborka dopowiedział, że Projekt był okazją dla wielu osób do skorzystania  

z bardzo atrakcyjnych kursów. Podział komputerów zakupionych w ramach owego działania, 

nastąpi na pewno na racjonalnych przesłankach pomiędzy placówki, które aktywnie włączyły 

się w realizację Projektu. 

 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania sprawozdania.  

 

Obecnych 13 radnych 

 

Opinia jednogłośnie pozytywna 

 

Po głosowaniu przystąpiono do realizacji punktu dotyczącego informacji o zadaniach 

realizowanych w roku 2019 przez Gminna Spółkę Wodną w Więcborku. Temat omówił  

Pełnomocnik Zarządu Gminnej Spółki Wodnej w Więcborku p. Adam Zawieja. 

 

Informacja stanowi Załącznik do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM oraz 

stronie internetowej BIP Gminy Więcbork/ 

 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

 

Radny Stanisław Piłka zapytał, czy Spółka planuje jeszcze w tym roku w okresie jesiennym 

odmulenie rowu w Klarynowie, czy dopiero wiosną kolejnego roku. 

 

Pełnomocnik GSW odpowiedział, że zgodnie z informacją udzieloną radnemu wcześniej, 

jeżeli środki finansowe i czas na to pozwolą, będzie to wykonane jeszcze w roku bieżącym. 

Póki co wystąpił problem z głównym płatnikiem, z tego terenu, który oprócz wielu żądań, 

zalega z płatnością składek za rok bieżący i lata ubiegłe. 

 

Radny Piłka wyjaśnił, że sygnalizuje problem. Kiedyś tam, gdzie były miejsca 

nieprzejezdne, teraz sprzęt spokojnie jest w stanie wjechać. Obecnie rów nie jest zamulony 

ale zarośnięty. 

 

Jeżeli wszystko dobrze pójdzie, być może na koniec października, początek listopada  

w Spółce pojawi się nowy sprzęt ze specjalistyczną łyżką koszącą, która jest do tego celu 

idealna. Myślę, że wówczas wykonanie powyższego nie będzie stanowiło problemu – 

odpowiedział Pełnomocnik GSW. 

 

Radny Jan Antczak pytał z kolei, czy GSW będzie budowała jakieś zbiorniki retencyjne. 

Wiadomo, że coraz większym problemem w ostatnich latach jest susza, zatem ww. inwestycje 

mają istotne znaczenie. 

 

Pełnomocnik GSW podał, że temat budowy zbiorników retencyjnych jest obecnie mocno 

promowany. Wszyscy chcą w teorii dawać na ten cel środki, tylko w praktyce środków tych 

nie widać, podobnie jak tych którzy chcą je budować. Generalnie jednak plany w tym 

zakresie są dwutorowe. Pierwszy, to środki kierowane na przedmiotowy cel z Agencji 

Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa, w ramach których, każde gospodarstwo będzie 

mogło uzyskać dofinansowanie na tzw. retencję w wysokości do 100.000,00 zł, konkretnie na 

budowę zbiorników powierzchniowych, odtworzenie istniejących i budowę studni 

wierconych głębinowych i deszczowych. Drugi tor ma być prowadzony przez Marszałka 

Województwa, prawdopodobnie na 2020 rok Marszałek chce przeznaczyć ok. 3.000.000,00 zł 
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na budowę takich zbiorników. W zamierzeniu prace te mają wykonywać spółki wodne. Sam 

dotarł do dokumentu, w którym urząd marszałkowski skierował zapytanie do spółek wodnych 

z terenu Włocławka i dawnego województwa toruńskiego o szacunkowe zapotrzebowanie na 

tego typu zadania tj. na budowę zbiorników powierzchniowych, zastaw, doprowadzalników 

wód, rowów itp. zadań. Z dalszej analizy tematu wynika, że zgłosiło się 27 spółek  

z wnioskami na kwotę bodajże 18.000.000,00 zł. Do naszego województwa takie informacje 

nie dotarły, jedynie dwie spółki złożyły w Nakle i w Dobrczu. Być może temat będzie dalej 

analizowany i weryfikowany, i również GSW w Więcborku będzie mogła z tego skorzystać. 

Procedura ma być taka, że rolnik ma zgłosić do spółki wodnej, że ma nieużytek, oczko 

wodne, które chce oczyścić-wybudować, a spółka złożyć wniosek do Marszałka. Po 

uzyskaniu  środków na ten cel spółka wodna, bądź swoim sumptem, bądź sprzętem 

zewnętrznym, takie zadnie ma wykonać i rozliczyć. Taki jest plan na dzień dzisiejszy, co  

z tego wyjdzie nie widomo. 

 

Radny Wenda mówił, że w ościennym województwie Marszałek wprowadził dotację na tzw. 

małą retencję ale wymagane jest posiadanie stosownej dokumentacji w celu realizacji 

zadania. Z tego, co udało mu się dowiedzieć, w celu wykorzystania do nawadniania 

zbiorników istniejących, ich właściciel zgłosił się do Instytucji Wody Polskie  

w Inowrocławiu i złożył właściwe dokumenty. 

 

Pełnomocnik GSW wskazał, że na spotkaniu w Urzędzie Wojewódzkim w Bydgoszczy 

osobiście podniósł problem procedur. Dziś żeby wybudować zbiornik 1ha, czy 0,5 ha,   

potrzeba mieć decyzję o warunkach zabudowy, pozwolenie wodno-prawne, powyżej 0,5ha 

raport o oddziaływaniu na środowisko, projekt budowlany, pozwolenie na budowę, 

projektanta i inspektora nadzoru. Z tego wynika, że łatwiej proceduralnie jest postawić 

budynek mieszkalny niż blok, niż wykopać dziurę w ziemi. Na spotkaniu mówiono, że 

procedury będą uproszczone, ale kiedy zapytał czy również na terenach w granicach parków 

krajobrazowych i otulin, zapytała o różnice, bo taka jest gdyż prawo budowlane i prawo 

wodne to rozgraniczają. Na dzień dzisiejszy nic w materii procedur nie zmieniono, a według 

niego ta procedura winna kończyć się na etapie pozwolenia wodno-prawnego. Takie 

pozwolenie prawdopodobnie będzie wymagane, ponieważ  wydają Wody-Polskie i naliczają 

w nim odpowiednią opłatę za korzystanie z wód polskich. Dotyczyć to będzie pozwolenia 

wodno-prawnego na wykopanie zbiornika, a następnie pozwolenie na użytkowanie obiektu. 

Na studniach głębinowych będą założone liczniki, podobnie na deszczowniach, które będą do 

nawodnień /nawet nawierzchniowych/ nawet ze swojego stawu. 

 

Radny Piłka chciał wiedzieć, czy możliwym byłaby taka opcja, że dany rolnik zgłasza się do 

GSW wyrażając zainteresowanie posiadaniem np. trzech zbiorników i Spółka w jego imieniu 

załatwia wszystkie potrzebne dokumenty. 

 

Pełnomocnik GSW stwierdził, że z tym związany jest inny problem. O ile samo pozwolenie 

wodno-prawne nie wiąże się z jakąś specjalnie skomplikowaną procedurą, o tyle pozwolenie 

na budowę wymagane jest od projektanta o specjalizacji hydrotechnicznej, a nie wszyscy 

takie uprawnienia posiadają. Jego zdaniem, obecnie trzeba głośno mówić o konieczności 

uproszczenia procedur i cierpliwie czekać na zmiany. 

 

Burmistrz Więcborka powiedział, że z dużą uwagą przysłuchiwał się tematyce i może 

powiedzieć, że procedury to jedno, drugie to czas, trzecie – pieniądze. Można byłoby 

przytoczyć wiele przykładów, gdzie zderzenie z procedurami i czasem, który trzeba poświecić 

na przygotowanie dokumentacji, żeby uzyskać wszelkie niezbędne zgody, pozwolenia itp. jest 
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czasem straconym. Za przykład może posłużyć Runowo, gdzie mówiono o odwodnieniu 

bloków na dokumentację wydano już sporo środków. Sam Przedstawiciel Spółki Wodnej 

mógłby przytoczyć przykład mieszkańców terenu położonego w Sypniewie, gdzie załatwianie 

formalności ciągnie się już jakiś czas nie wspominając o poniesionych już kosztach, a 

procedura trwa.  

 

Formalności rok, lub dłużej i ok. 20.000,00 zł poniesionych kosztów – powiedział 

Pełnomocnik GSW. 

 

Burmistrz Więcborka kontynuując wypowiedź zauważył, że ważny jest program dotyczący 

retencji, ale o ile jakiś czas temu mówiono o potrzebie odprowadzenia wody teraz 

okoliczności zmieniają politykę i w tej chwili rozważa się sposoby zatrzymywania wody tj. 

np. poprzez budowę zbiorników retencyjnych. Osobiście zatrważa go informacja, że wody 

pitnej w Polsce jest bardzo mało i zastanawia go w tym kontekście kampania na rzecz 

dofinansowywania budowy studni głębinowych dla celów rolniczych /podlewania upraw/.   

Pytanie, czy tym drugim działaniem „nie strzelimy sobie w stopę” i tej wody pitnej nie będzie 

jeszcze mniej. Odrębna kwestia jest problem późniejszego utrzymania tych studni  

i zabezpieczenia jej przed wszelkiego rodzaju zanieczyszczeniami /nawozy/. Jeżeli zatem 

chodzi o budowę zbiorników wodnych nie kwestionuje potrzeby, natomiast co do studni 

wierconych ma wiele wątpliwości. 

 

Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 

 

W sprawach różnych przedstawione zostało pismo wniosek mieszkańca Zgniłki w sprawie 

budowy wodociągu na odcinku Runowo Krajeńskie – Zgniłka. Pod pismem podpisali się 

również zainteresowani mieszkańcy. 

 

Przewodniczący Komisji zapytał, czy wiadomo o jakiej długości odcinka piśmie mowa. 

 

Radny Jan Antczak powiedział, że jako sołtys sołectwa Runowo Krajeńskie dziwi się, że 

taki wniosek wpłynął, ponieważ kiedy był budowany wodociąg, przynajmniej jeden  

z podpisanych pod pismem mieszkaniec miał okazję mieć wówczas doprowadzoną wodę, nie 

wyraził zainteresowania podłączeniem instalacji do posesji. Odcinek o którym mowa  

w piśmie jest dosyć duży, bezpośrednio do adresata będzie około 2km. 

 

Przewodnicząca Komisji mówiła, że sprawa wodociągu w Runowie ciągnęła się przez długi 

okres czasu – kilka lat do czasu jest ostatecznego sfinalizowania. Tym bardziej zatem dziwi 

fakt, że po tym czasie, ktoś zgłasza potrzebę w tym zakresie. 

 

Radny Wenda uważał, że przyczyną dla której wniosek został złożony, pomimo tego, że 

wcześniej wnioskodawcy nie wyrażali takiego zainteresowania, wynika z występowania  

w ostatnich dwóch latach suszy. Woda w studniach głębinowych wysycha i jest problem. Jest 

to temat, o którym trzeba rozmawiać. 

 

Przewodnicząca RM chciała wiedzieć, czy wszyscy ci, do których wodociąg w Runowie 

został wcześniej doprowadzony korzystają z niego.  

 

Radny Antczak zapewnił, że wszyscy się podłączyli i korzystają z wodociągu. Do tej pory 

jednak, jeden z mieszkańców Runowa, który podpisał się pod wnioskiem nie zgłaszał mu 

potrzeby doprowadzenia do niego wody, czy w ogóle, że mu tej wody brakuje. Pozostali 
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podpisani nie mieszkają w sołectwie Runowo, więc nie miał co do tego wiedzy, czy chcą 

doprowadzenia wodociągu, czy nie, a sami się do niego nie zgłosili z taką potrzebą. 

 

Burmistrz Więcborka stwierdził, że o ile pamięta na ten odcinek jest przygotowana 

dokumentacja ale pozostaje dylemat polegający na długości odcinka i ilości wody, która 

będzie na nim pobierana. Jeżeli odcinek podłączeniowy wynosi 1,5km trzeba go pomnożyć 

przez 75.000,00 zł, czyli chodzi o kwotę 110.000,00 zł, którą trzeba będzie wydać, aby 

budowę wodociągu sfinansować. Kolejnym aspektem tej sprawy, który poruszony został  

w rozmowie z Dyrektorem ZGK oraz Kierownikiem ZGK dotyczy długości odcinka, a w tym 

kontekście rzeczywistego rozbioru wody i jej jakości, biorąc pod uwagę, że wodociąg będzie 

się kończył w konkretnym miejscu. Brak ciągłego pobory i przepływu wody powoduje, że 

stoi ona w rurach, więc jej jakość może być zła. Niemniej temat jest mu znany i zmierzy się  

z nim w momencie przygotowywania projektu budżetu Gminy Więcbork na kolejny rok. 

 

Przewodniczący Komisji mówił, że zna nieco sprawę i pamięta, że jedni z mieszkańców 

wnioskujący o inwestycję nie chcieli wcześniej wody. Natomiast to, że teraz zmienili zdanie 

i chcą budowy wodociągu, nie mogą mieć pretensji do i nie w formie pisma. W pełni 

zadawala go wypowiedź Burmistrza, co do rozważenia wniosku przy projektowaniu budżetu 

Gminy Więcbork  2020r., a konkretnie przy Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Więcbork, możliwości zrealizowania inwestycji w kolejnych latach, a po uchwaleniu 

Dokumentu, skierowanie do osób/osoby zainteresowanej odpowiedzi na przedstawione 

pismo. 

 

Komisja przyjęła stanowisko, że sprawę powierza do weryfikacji Burmistrzowi  Więcborka, 

który z kolei  

 

Przewodnicząca RM w imieniu swoim i Burmistrza Więcborka. Przekazała radny, że jeden  

z mieszkańców wyraził zainteresowanie przekazaniem radnym informacji o nowych 

odkryciach dokonanych na nieruchomości niezabudowanej, na Wzgórzu Zamkowym  

w Więcborku. Prezentację odkryć przedstawiłby Archeolog zajmujący się badaniami w ww. 

lokalizacji, natomiast radni proszeni są o zdeklarowanie, czy chcieliby, aby wykład był 

częścią sesji, czy częścią posiedzenia połączonych Komisji RM.  

 

Burmistrz Więcborka proponował, żeby tematu nie przeciągać w czasie, gdyż materiał na 

pewno jest interesujący w odniesieniu do odkryć, jak zamek był zbudowany i położony. 

Niemniej decyzję w tej materii pozostawia Przewodniczącemu Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji zadeklarował, że na sesji w dniu kolejnym, jeżeli będzie obecny 

na niej zainteresowany, podejmie temat i zapyta o szczegóły sprawy i o to, jakie, ma on  

w związku z nią oczekiwania od Rady i Radnych. 

 

Radny Antaczk chciał, aby na sesję zaproszony został też Nadleśniczy Nadleśnictwa 

Lutówko. Coraz więcej dzieje się w temacie ścieżki rowerowej przez las, sesja byłaby 

doskonałą okazją na to by poznać szczegóły zamierzenia i rozwiać wszelkie wątpliwości. 

 

Burmistrz Więcborka wskazał, że na ostatniej sesji wspominał o spotkaniu z Nadleśniczym  

i rozmowie o wykonaniu ścieżki rowerowej na terenach leśnych pomiędzy Gabi-Bis – 

Więcbork, raz Więcbork – Runowo Krajeńskie. Mówiono też o dużym projekcie, który jest 

do realizacji między innymi przez Nadleśnictwo Runowo. Spoza tym cały czas pozostaje  
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w kontakcie z ww. i jeżeli pewne sprawy zostaną dopięte, to na pewno chętnie przyjdzie na 

obrady sesji i przedstawi informację. 

 

Radna Beata Lida prosiła o zwrócenie uwagi na mocno zakrzewione pobocza drogi 

Pęperzyn-Zabartowo. Jazda na tym odcinku w obecnym stanie jest na prawdę niebezpieczna 

dla kierowców.  

 

Podobną w treści interpelację łożyła Przewodnicząca RM która przywołała odcinek drogi 

Więcbork-Nowy Dwór na moście. 

 

Przewodniczący Komisji i jednoczesnej Skarbnik Powiatu zapewnił, że przekaże uwagi 

Zarządowi Dróg Powiatowych w Sępólnie Krajeńskim. 

 

Burmistrz Więcborka zapewnił, że również to uczyni, proponując jednocześnie, żeby na 

kolejną sesję zaprosić również Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w Sępólnie 

Krajeńskim, żeby ten przedstawił sytuację na drogach powiatowych znajdujących się na 

terenie Gminy Więcbork oraz powiedział, coś o planach dotyczących planowanych działań 

modernizacyjnych.   

 

Sugestia została przyjęta. 

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodniczący Komisji 

Budżetu i Finansów 

 

/-/ Władysław Rembelski 

 

 

 

 


